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 10.10.18.2018 –פרוטוקול מזכירות 
13/2018 

 אברהם טולדו, לילי לזרקביץ, עלווה מודעי, צביה רייטר,מרכוס שנהב, זאבי רוזנר,  :נוכחים
 תמיר סלע, עמית ארגוב, מתן לפידות.

 אורנה תל אור, וידי שקד  :חסרים
 עידן קריסטל :משקיף

 

 :על סדר היום
 אישור סדר יום. .א
 רישום דירות ירושה במינהל בנוסף לדירה הקיימת לחבר. .ב
 נוהל גירושין. .ג
 נוהל פרישה לגימלאות. .ד

 

 דירת ירושה במינהל בנוסף לדירה הקיימת לחבר: רישום .א
 רקע :

עניין רישום דירת ירושה על שם חבר בנוסף לדירתו שלו עולה לסדר היום כי מצד אחד, בבירור 
יכול לרשום את דירת הירושה על שמו בנוסף לדירתו.  שהחברשנעשה מול המינהל הובהר 

, או לא מונעים רישום דירת ירושהמאפשרים, בהמשך לכך, הסכמי השיוך שנעשו בזמנו,  
בנוסף לדירה הקיימת של החבר. החלטות אלו התקבלו לפני מספר שנים ועלה הצורך, לאור 
המצב כיום אל מול יורשים המשכירים דירתם, להסדיר באופן ברור את נושא דירת ירושה של 

 חבר ואופן השימוש בדירה זו.
 

 דיון :
 בדיון שהתפתח עלו הנקודות הבאות :

 ישנה החלטה המאפשרת רישום דירה שנייה ויש לכבד זאת. .1
רישום דירה שנייה על שם היורש תאפשר העברת הדירה בעתיד לנכד, אשר כעת אין  .2

 באפשרותו להתקבל לחברות.
 כמה דירות יכול בית אב שהוא יורש להחזיק ? .3
 איזה קיבוץ אנו רוצים להיות ? קיבוץ שיש בו דירות להשכרה ? .4
לדירה שנייה, לא פותחת פתח לתביעות מצד יורשים שאינם חברי קיבוץ, האם אפשרות  .5

 לרשום דירה על שמם.
אפשרות זו  כמו כן, היה ויתאפשר לרשום דירת ירושה על שם החבר, יש לקבוע נוהל בו תוסדר

 שלו. לדירתו והכללים על פיהם ינהג אותו חבר שנרשמה עבורו דירת ירושה בנוסף 
 

 :הוחלט
ייפגשו עם עו"ד אסתר קויפמן לבירור הסוגיות המשפטיות ולאור סיכום המפגש נקיים אבי ומתן 

 דיון.
  



 :נוהל גירושין .ב
על מנת שלא להיקלע למתן פתרונות על בסיס מקרה קיים, יש להסדיר בנוהל את המקרים בהם 

הזוג  זוגות נשואים, או חיים יחד כבני זוג נפרדים, כאשר שניהם חברי קיבוץ או רק אחד מבני
 חבר קיבוץ.

הנוהל הוצג בפני חברי המזכירות והוסבר שחלק מהכללים, כמו מחויבות הקיבוץ לדיור לקוחים 
 מתקנון השיוך הכללי.

 

 :הוחלט
 לאשר את הנוהל המוצע ולפרסמו בצמוד לפרוטוקול זה.

 

 :נוהל פרישה לגימלאות .ג
חשוב מידע בדבר הזכויות ידוע הוא שפרישה לגמלאות מצריכה הכנה נפשית ובנוסף ולא פחות 

קל וחומר,  המגיעות למי שפורש לגמלאות, או למי שמגיע לגיל פרישה ומחליט שלא לפרוש.
 לחבר קיבוץ העובד בענפי הקיבוץ ואינו נחשב כעובד של הקיבוץ )אין יחסי עובד ומעביד(.

 הנוהל הוצג בפני המזכירות ועלו ההערות הבאות :
 פי תקנון הפנסיה. יש לרשום שקבלת הפנסיה היא על .1
 יש לקדם עבודת חברים היוצאים לגמלאות גם בענפי הקיבוץ ולא רק במפעל. .2

 

 הוחלט:
 לאשר את הנוסח המוצע בתוספת שתי ההערות ולפרסם  הנוהל בצמוד לפרוטוקול.

 
 זאבי רוזנר: שםר

 

 נ ו ה ל   ג י ר ו ש י ן
 הקדמה:

היא החלטה אישית של שני בני זוג. הקיבוץ אינו  ככלל, החלטה על פרוד )זמני או קבוע( או גירושין,
 אינו אחראי לכל מעשה ו/או מחדל הנובע מהחלטת בני הזוג.וכן  מהווה צד בעניין

 

 :נהלים .א
. הגיעו בני הזוג להחלטה כי ברצונם להיפרד או להתגרש, עליהם ליידע את מנהל הקהילה ואם 1

 יש ילדים, גם את הגורמים החינוכיים הרלבנטיים.
. כל הסכם מכל סוג שהוא בין בני הזוג, שמשתמעת ממנו במישרין ו/או בעקיפין משמעות 2

כספית, המשפיעה על הקיבוץ, כתוצאה מהחלטת בני הזוג להיפרד או להתגרש, יובא תחילה 
 .להסכמת הקיבוץ, טרם חתימה על ההסכם

 :דיור .ב
ה זמנית", שאינה במאגר הזכות למגורים של חבר פרוד או גרוש תהיה בדירה המוגדרת כ"דיר .1

הדירות לשיוך. זכות זו תינתן תמורת תשלום שכר דירה ותינתן עדיפות לחבר על פני מתן דיור 
 זמני לצרכי קליטה וצרכי מגורים לבני משק שאינם חברים.

( לעיל, ייחשב הקיבוץ כמי שמילא את חובותיו על פי תקנון הקיבוץ 1בכפוף לאמור בסעיף ב) .2
 בהקשר לדיור.והחלטות הקיבוץ 

 הערה :
 באותו הזמן.צב הדיור הזמני הזמין בכפר מנחם כל האמור בסעיף הדיור לעיל הינו בכפוף למ

  :דמי מזונות .ג
ובין אם מחוץ  הקיבוץ ינהג בדמי מזונות אשר זכאים לקבל או חייבים לשלם, בין אם בתוך הקיבוץ 

 הבא: לקיבוץ )כולל תקבולי מזונות מהמוסד לביטוח לאומי( באופן
 

או לצורך  דמי מזונות לא יילקחו בחשבון כהוצאה של "בית האב" לצורך הגדרת הכנסה פנויה, .1
 תשלומי מיסי קיבוץ למיניהם.

 ל"רשת הביטחון", או לצורך גביית מס האיזון. דמי מזונות יילקחו בחשבון לצורך מתן השלמה .2
 לקיבוץ. התשלומים הזוג הפרוד/ גרוש יעדכן את הגורמים הנוגעים בדבר בגין הסדרי .3



8/2018 

 נוהל פרישה לגמלאות
 

חבר המגיע לגיל פרישה עפ"י החוק  -הזכאות לפרישה מהעבודה ולקבלת קצבת זקנה מבט"ל
 זכאי לפרוש מהעבודה ולקבל קצבה מביטוח לאומי

חוק ביטוח לאומי )בט"ל( מגביל את גובה השכר למי  -עבודה בזמן הגיל המותנה )גיל הפרישה(
 אין הגבלה. 70(. החל מגיל 1/1/2018-)נכון ל₪  5646-שמקבל קצבת זקנה ל
חבר שהגיע לגיל פרישה, זכאי לדחות את מועד הפרישה ואת קבלת הקצבה  -דחיית מועד הפרישה

א, בתנאי שמקום העבודה מבט"ל, עד הגיל המרבי המאושר ע"י בט"ל, ולהמשיך לעבוד באופן מל
מעוניין בכך. במצב זה תמשיך להיות הכנסתו מהעבודה בלבד, כפי שהיה עד הגיעו לגיל פרישה. כמו 

 בכל שנה. 5%כן, דחיית הקצבה תגדיל את הקצבה ב 
כשנה לפני הגעת החבר לגיל פרישה יפגשו מנהל הענף, מנהל המגזר ומנהל מש"א לבחון : תהליך

החבר, חיוניותה למערכת, היקפיה והגדרת המשימות ממנה מורכבת.  את המשרה אותה ממלא
לאחר מכן, ייפגשו מנהל הענף, מנהל מש"א ומנהל הקהילה עם החבר בכדי לדון באופציות הקיימות 

 לרשותו, מה כוונותיו ומה כוונות הענף.
פנסיה חודשים לפני גיל הפרישה הרשמי, יוזמן החבר לאחראית הפנסיה, להבנת סכומי ה 3-כ

 המצפים לו.
 אפשרויות: 3עומדות  70בפני החבר שהגיע לגיל פרישה ועד גיל 

 

 המשך עבודה מלאה בשכר: .1
 אך ורק במידה והחבר חיוני לענף )החלטת מנהל(.

 תמחור המשרה יישאר כמות שהוא כולל כל ההפרשות.
 .ההסדר יבחן וייחתם הסכם בין החבר לקיבוץ כל שנה מחדש

 

 חלקית:עבודה במשרה  .2
 הענף מעונין בתרומתו של החבר, אך רוצה להעביר חלק ממטלותיו לעובד אחר.

 יקבעו במדויק שעות העבודה והמטלות וכן תמחור המשרה החלקית.
 החבר יתחיל לקבל את כספי הפנסיה בנוסף לתמחור המשרה.

ל ש"ח זכאי לקצבת זקנה. הקיבוץ ימשיך לשלם עליו בכ 5646במידה ועובד עד שכר של 
 מקרה את הביטוח הלאומי.

 .ההסדר יבחן וייחתם הסכם בין החבר לקיבוץ כל שנה מחדש
 

 עבודה בהתנדבות: .3
החבר פורש לגמלאות באופן רשמי ומקבל פנסיה וקצבת זקנה מהביטוח הלאומי ממשיך 
להגיע למקום העבודה ומבצע מטלות שנקבעו לו כפי שהוסכם, אך ורק אם אינו מבצע עבודה 

 עובד )חבר( בשכר!שחוסכת 
 הענף משלם לו "דמי התנדבות" סכום שיקבע ויהיה שווה בין כולם.

 

 התהליך לא כולל:
 יכולים לעבוד כל עוד כוחם במותנם וכל עוד היזמות שלהם מביאה הכנסה. - יזמים

 תהליך הפרישה שלהם מתבצע מול המעביד החיצוני. - עובדי חוץ
 תחומי אחריות:

 מנהל משאבי אנוש ומנהל קהילה. - תהליך פרישה
 אחראית פנסיה. – ניהול קרן הפנסיה

 

 הערות: 
כל התהליך עד יציאתו של החבר לפנסיה מלאה תהיה בהשתתפות מלאה של מנהל הענף, מנהל 

 הקהילה ומש"א.
  



 
 1.8.2018 –תכנון סיכום ישיבת ו.

 

 אבי, מרכוס, איצ'לה.וידי, רפי ל, זאבי, רונן ס, ארנון ל, גלעד,   :השתתפו
 

 )רינה מוזמנת(. ה קרן לשביל גישה לחנייה במגרשהפניית רינ
 קלנועית, כאשר הרכב יחנה בחנייה שליד הספרייה. -רינה פונה להגיע עם שביל להולכי רגל

 לבדוק בין המגרש של רפי ל, ומשולם, האם ניתן לבצע שביל להולכיי רגל,  :סיכום
 

 .)מוזמנים: משה ס, צביה ג, אורית ז, מתן ל.( פינות מיחזור בקבוץפניית משה סעידי למיקום 
משה פונה לאור ההתחלה של שיפוץ הפינות הקיימות מתקציב הישוב, לעצור את הביצוע ולחשוב 

 היכן יש לשים את פינות המיחזור, בכדי שלא יהווו מפגע.
האחראיים לתברואה האם  להצבת הפינות, לבדוק במועצה עם הגורמיםכנראה שיש כללים  :סיכום

 יש כללים בעניין.
 אדריכל התב"ע , איך הנושא בא לידי ביטוי בתב"ע. )אבי( -לבדוק עם דודי דרורי 

 
 סיכם: אבי.

 
 .)מוזמנים ז'וזי , מתן ל.( מעבר רכבים במגרשים

 : סעיף זה סוכם ונוהל ע"י זאבי עקב מעורבות אבי כבעל עניין בנושא.הערה
 :רקע

ומתן לפידות מתגורר בדירת המשפחה במגרש מספר  277נדלר מתגוררת במגרש מספר יז'וז'י ש
מתן מבקש מתן פתרון לפידות. . כדי שז'וזי תגיע לביתה עם רכבה היא חוצה את מגרש משפחת 289

 למעבר רכבים שלא על מגרש המשפחה.
 :דיון

עד לביתה של ז'וז'י ושל בתכנית הקיימת מסומנת דרך המאפשרת מעבר רכבים מכיוון דרום מזרח ו
( ההתנגדות הוסברה דות למעבר רכבים בדרך המסומנת )על אף היותה מאושרתאחרים. ישנה התנג 

 בכך שיש רצון לשמור על האזור ללא רכבים שיכול שיפריעו לבתים מסביב.
ז'וז'י הסבירה את רצונה לחנייה ליד ביתה כמקובל בקיבוץ והמבוסס על החלטות הקיבוץ וכמופיע 

 בתשריט שאושר.
 :הוחלט

להיצמד לתוכנית הקיימת בה מסומנת דרך המאפשרת מעבר רכבים מכיוון דרום מזרח ועד  .1
 לחניית רכבים בסמוך לביתה של ז'וז'י ובתים נוספים. 

דרך המסומנת במפה אשר אושרה לנסיעת רכבים בה והמאפשרות חנייה בהתאם להחלטות  .2
למנוע מעבר רכבים בתוך מגרשים של אחרים. כיום יכול הקיבוץ, יש להיצמד להחלטה על מנת 

 שזה מתאפשר בגלל שכנות טובה אך לא לעולם חוסן.
 



 29.8.18 –סיכום ישיבת ו. תכנון 
 

 ארנון ל, איצ'לה,גלעד, אבי, רפי ל, זוהר ב, מרכוס, זאבי, אסא, וידי, רונן ס.   :השתתפו
 

 נוכח( –)גל ל .  לוונהיים חתשביל גישה לבית משפ
 מקורצף אספלט, יהפוך לשביל קבוע. –התוואי הקיים  היום 

 יבוצע באחריות ותיקצוב מתקציב הקהילה. :סיכום
 

 רונן ס. –פיקוח על בנייה ושיפוצים בתוך הקיבוץ 
אין שמירה על אינטרס הקיבוץ מול בניית חברים ויורשים, יש חריגות בנייה מהגבולות המותרים 

 המשופצים/נבנים.במגרשים 
צריך לבנות מנגנון אכיפה שיקשור בין בעלי תפקידים/ ועדות וההחלטות, ושיהיה אחראי על נושא 

 הבנייה הפרטית בקבוץ.
 מענה לכל נושא הפיקוח והכרוך בכך.ו. תכנון דורשת מהמזכירות לתת  :סיכום

 על המנהלים במקרה של הפרה. 116אחריות לפי תקנה 
 

 מציג שלומי שקד.  –י"ב  בעיית חנייה בשכון
 אין פתרון ראוי לתושביי השכונה.

 .138-140-שלומי מציע לבחון את האפשרות לייצר חניות בשטח הנמצא מתחת למגרשים 
 :סיכום

 תבחן האפשרות המוצעת ע"י שלומי. .1
 תבוצע בדיקת עלות לתוספת חניות בכביש שיורד מי"ב לכביש הראשי, לבירור האופציה ויישומה. .2
 

 אשרור תמרור ובמפר ליד משפ. אלי אלמן.
צהוב, עם רווח למעבר -הועדה מאשרת הצבת שלט "סע לאט", והצבת במפר שחור :סיכום

 . )מתקציב הקהילה(לקלנועיות
 
 

 .סיכם: אבי
 
 
 
 

 

 

 

 

 

  



 17.10.2018 –פרוטוקול וועדת קליטה 
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  זאבי רוזנר, עמליה גולדברג, דני אלבירט, יחיעם יוגב, אורית זלינגר :נוכחים 
 בועז קפלן :חסרים 

 

 :על סדר היום
 

 הרכב ועדת קליטה .א
 עדכונים .ב
 השמונה )אשקוביות(קבוצת  .ג
 דיון נוסף –דמי קליטה לתושבים שאינם בנים  .ד
 תהליך קליטת תושבים שאינם בנים .ה

 

 הרכב ועדת קליטה : .א
ה חומסקי )אפרתי(, אבנר דביר, ארבעה חברים ביקשו להצטרף לוועדה: צביה גרשוביץ, דקל

 ין צאוזמר שינדלר. דותן אבירם הודיע על פרישתו מהוועדה בשל עומס.מע
 הוחלט:

 ארבעת המועמדים החדשים יובאו לאישור שיחת קיבוץ.
 עדכונים: .ב

ישנו מבנה נוסף שנועד לשיוך. בית התאילנדים הדרומי )מדרום לזוהר ויפעת ברוידא(. המבנה 
 עבר אישור מהנדס ותיערך לו שמאות. 

 דיון:
לבנייה עלתה השאלה מי יכול להציע את עצמו לשיוך המבנה. האם גם בנים שכבר רשומים 

 יכולים לבקש לשייך להם את המבנה?
 הוחלט:

 כל בן קיבוץ יכול להגיש הצעה לשיוך וההצעות יישקלו בהתאם להחלטות שהתקבלו.
 

 קבוצת השמונה )אשקוביות(: .ג
על פי ההחלטות שהתקבלו בעבר, קבוצת הבנים שגרים בבתים המיועדים לשיוך יצטרכו לשלם 

התשלום לרמ"י. בעבר הוחלט שלא להביא את הנושא שוב תשתיות, שווי המבנה, איזונים ואת 
 לדיון במזכירות אלא אם כן יתקבל ערעור בנושא של מי מחברי הקיבוץ.

 דיון:
צריך למצוא דרך ללכת לקראת הקבוצה, אבל גם לדאוג לכך שבעתיד ישלמו הבנים את 

 התשלומים הנדרשים עם ההגשה לרמ"י.
 הוחלט:

טה לקדם את הקליטה בקיבוץ, הוועדה מבקשת מהמזכירות מתוך התפיסה שמטרת ועדת קלי
 לדון שוב בנושא כדי למצוא דרך לפתרון שתהיה מקובלת על הבנים ועל הקיבוץ. 

 

 דיון נוסף –דמי קליטה לתושבים שאינם בנים  .ד
שקלים. הועלתה הצעה לפטור  150,000-ל 330,000על פי בדיקה הסכום בקיבוצים באזור נע בין 

 10-( התגוררו בקיבוץ יותר מ31.8.18הקליטה למשפחות שביום סגירת הרישום )מתשלום דמי 
 שנים.

 הוחלט:
שקלים  150,000הוועדה תמליץ למזכירות לקבוע את דמי הקליטה לתושבים שאינם בנים על 

לצורך הקמת קרן שתיועד להוצאות הקשורות לשיוך. ההצעה לפטור משפחות ותיקות אף היא 
 תועלה במזכירות.

  



 

 תהליך קליטת תושבים שאינם בנים .ה
 בפגישה הקודמת הוחלט לאפשר לתושבים שאינם בנים שנרשמו לקליטה להתחיל בתהליך. 

 דיון:
 התקיים דיון בשאלה באיזה שלב ייפגשו התושבים עם נציגי הוועדה לאישור מועמדותם.

 הוחלט:
יפגשו עם יו"ר הוועדה ועם התושבים ייגשו לאבחון חברתי במכון חיצוני, ולאחר קבלת התוצאות י

 נציגים ממנה. לאחר אישור מועמדותם יוכלו להמשיך בתהליך.
 

 רשמה: אורית זלינגר

 

 דניאל שקדאמילי חזן ול

  למצוות ושהגיע

 כנפיים לקראת  ופרש

 התחלות חדשות.

 , כןמזל טוב ל

 להורים, לסבים 

 ולכל המשפחה.

 

 דרך צלחה והרבה נחת.

 
 

  



 
 הבריאותאמנון זלינגר נפרד ממערכת 

 

 , כמה מילים לסיכום: שנה 11תפקידי כרכז בריאות במשך  עם סיום
בכל התקופה בה מילאתי את התפקיד, הרגשתי אחריות למערכת הבריאות. רציתי לתת לחברים 
תחושה שהדברים מטופלים. לא תמיד הצלחתי בכך.  יחד עם זה יש לי סיפוק, שנתתי מענה מסוים 

ת הבריאות בכפר מנחם, כולל שיפוץ המרפאה ושמירה על התקציב לבעיות ותרמתי במשהו למערכ
 שהוא הגבוה מבין ענפי הקהילה.

בשנים בהן כיהנתי כרכז בריאות, שמתי את הדגש בעיקר על כח אדם וצוות המרפאה, יחד עם קשר 
עם החברים. דלתי הייתה פתוחה והשתדלתי לתת מענה לצרכי הבריאות של כולם, כולל ביקורים 

 חולים וביקורי בית.בבתי 
לפני מספר שנים,  נאלצנו )מסיבות של כח אדם ואילוצי תקציב( להוריד את שרות האחות התורנית, 

 שנתן מענה טוב מאד לחברים, בשעות שמחוץ לפעילות המרפאה, ולהצטרף לשר"פ. 
של לאחרונה, כשהייתי אמור להעביר מערכת שעובדת, נוצרה בעיה בתפקוד המרפאה. עקב עזיבתה 

 דנית, אנחנו מצויים כבר מספר חודשים ללא אחות מרפאה.
הייתי מודע לכך, שעם עזיבת האחות, יהיה קשה למצוא כזו לכפר מנחם, כמו בשאר הקיבוצים, 

בעבר, הקבוץ  –בעיקר עקב מחסור באחיות בכל המדינה. קופ"ח כללית גם היא שינתה את השיטה 
משרה. היום,  3/4ומהכללית קיבלנו שכר קצוב עבור היה מעסיק את האחות ומשלם את שכרה, 

האחות חייבת להיות עובדת שכירה של קופ"ח והם משלמים את שכרה וקובעים אם היא מתאימה 
להם, אם לאו. מסיבה זו, גם מועמדות שהיו לנו, נמנעו מלהגיע לעבודה במרפאתנו. על רקע זה, איני 

 ות תקינה.יכול להגיד, שאני משאיר לאורית מערכת בריא
דר.  –אני חושב, שהמערכת של כפר מנחם הייתה טובה, הודות לכל העובדים בה בתקופה האחרונה 

דני אלבירט שמלווה אותנו במסירות הרבה שנים ובתקופה האחרונה משמש גם קצת כאחות, נטע, 
הרופאים במרפאת שנים, אורי ברקת ויובל, אסתר, ירדן, יעל ,נעמי וצוות  7ענבל ודנית שהייתה אתנו 

 השיניים.
אני רוצה לציין גם את חברי ועדת בריאות: אברהם טולדו, מרים קליין, גינה ועדנה על העזרה 

 והתמיכה, על אף מיעוט הישיבות.
ורופא   24/7אני חושב, שהחברים מצפים לשרות כמו שהיה פעם, עם אחות שפנויה עבורם 

. ר, הימים האלה עברו  . דזוהי משרתו היחידה. לצערי שמסתובב כל היום בין בתי החברים החולים, כי
דני אלבירט פנוי אלינו כמעט כל פעם שאנחנו צריכים ותורם הרבה למערכת הבריאות בקבוץ ולא רק 

 לה.
מתוך קשר עם הנעשה בקיבוצים אחרים, אני יודע, שמערכת הבריאות שלנו הייתה בהחלט טובה 

 והחברים קיבלו שרות טוב.
צריך לשפר את הדאגה לפריפריה. עם ביטול תפקיד מטפלת החולים לפני המון שנים, לפי דעתי, 

נוצרים מצבים בהם חבר יחיד רתוק לביתו ללא טיפול. הגדרת התפקיד של מטפלת הפריפריה אינו 
כזה שדואג לטיפולים הפיזיים היומיומיים, כולל דאגה לאוכל, האחריות נופלת יותר על המשפחה. יש 

 ם על הרווחה והשיקום. תיק בעלי צרכים מיוחדים נשאר בינתיים בידי.לשים דגש ג
יש דברים במערכת הבריאות, שאינם תלויים בנו, אלא בקופ"ח, כאשר התרופות הכרוניות לא תמיד 
מגיעות בזמן. חלק מהחברים דואגים לעצמם, לאחר שרופא המשפחה מכניס למחשב את 

 ת את התרופות )בעזרת הכרטיס( גם ללא מרשם נייר.המרשמים, אפשר להגיע לבית המרקחת ולקח
אני מקווה שבעזרת אורית גלאור, מחליפתי, תחזור המרפאה לתפקוד מלא ושהאחות שתגיע תבין 

 את מושג הרפואה הקיבוצית על כל היבטיו, כולל לפעמים שרות מעבר לשעות העבודה.
 

 איחול הצלחה לאורית גלאור
 עבודה במרפאה.שנות  9ותודה לדנית וענבל על 



 21.10.2018 -פרוטוקול שיחת קיבוץ 
 

 חברים. 30 :נוכחים
 אמנון זלינגר  :יו"ר

 מרקוס שנהב  :מזכיר
  

 על סדר היום :
 .2017תכנית שימושים ברווחי אחזקות כפר מנחם בשנת  .א
 חברים נוספים לוועדת קליטה. 4בחירת  .ב
 דיווח על הצעת צוות "אורחות חיים". .ג

 

 : 2017ברווחי אחזקות כפר מנחם בשנת תכנית שימושים  .א
"אגודת עתיד כפר לבטל את הדיון, כי מוצע לבטל את  הצעה לסדרבפתיחת הדיון הועלתה 

מנגד הוסבר לחברים, שאישור רווחי "אחזקות כפר מנחם" מבוסס על מדרג  מנחם".
 השימושים, שהוחלט זה מכבר. 

 ההצעה לסדר הועלתה להצבעה והוחלט:
 )סעיף א' לעיל( אך ללא קבלת החלטה. לדון בסעיף זה

ואת טבלת מדרג השימושים, המביאה לביטוי  אחזקות כפר מנחםהציג את רווחי יעד ביטנר 
עלתה הצעה שלא לחלק את  יעד ותמיר סלעלאחר הסבריהם של  את הרווח לחלוקה.

קת הרווחים עד קבלת החלטה בדבר שימוש ברווחים, על אף שמדרג השימושים מורה על חלו
 הרווחים.
 הוחלט : 

, דהיינו, חלוקת הרווחים 37לקבל את ההצעה המופיעה במדרג השימושים עד שורה 
( ואת היתרה לאחר מדרג השימושים, שגם היא 10%המופיעים בתחילת מדרג השימושים )

מהיתרה  74%מיועדת לחלוקה, להחזיר לדיון במזכירות שתחליט על השימוש בסכום זה ) 
 המדרג(.לאחר שימושי 

 

 :חברים נוספים לוועדת קליטה 4בחירת  .ב
דותן חברים נוספים.  3-החלטה להגדיל את וועדת קליטה בכחלק מתכנית הקליטה התקבלה 

 חברים. 4ולכן הוצעו לבחירה  הודיע על פרישתו מוועדת קליטה אבירם
דביר  אבנרצביה גרשוביץ, דקלה חומסקי, חברים והם :  4הגישו מועמדות לחברות בוועדה 

 .ומעיין צאוזמר שינדלר
 :הוחלט

 לאשר את ההצבעה על בחירת המועמדים בשיחת הקיבוץ. .1
 לאשר את ארבעת המועמדים כחברים בוועדת קליטה. .2

 

 לדותן אבירם הרבה תודה על שירותך בוועדה.
 לחברים החדשים ישר כח ובהצלחה.

 
 :דיווח על הצעת צוות "אורחות חיים"  .ג

פורסם הרקע להצעת צוות אורחות חיים וההצעה עצמה בדבר המעבר  2018בעלון אוקטובר 
 ."סבסוד למצרך לסבסוד לנצרך"מ

 הציגו את ההצעה כולל סימולציות מספריות. זאבי רוזנר ויעד ביטנר
תהליך קבלת ההחלטה ילווה במפגשים שבועיים בהם יינתנו הסברים מפורטים יותר, כמו גם 

עיפים המופיעים בהצעה. בסוף התהליך תתקיים אפשרות להעלאת הצעות חלופיות לס
 הצבעה.

 
 רשם: זאבי רוזנר



 
 

 נחתם ההסכם בענף החלב
 הרפורמה תשמור על המשק המשפחתי והקיבוצי ותגן על התכנון בענף ועל יציבותו

שר האוצר משה כחלון, שר החקלאות אורי אריאל, יו"ר התאחדות חקלאי ישראל, מאיר צור ומזכ"ל 
ההתאחדות אבשלום )אבו( וילן, מנכ"ל התאחדות מגדלי הבקר, אביתר דותן, יאיר ריינמן, יו"ר 

 הארגונים הכלכליים, חתמו בתחילת השבוע על רפורמה היסטורית במשק החלב.
הרפורמה צפויה להוזיל את מוצרי החלב בעשרות אחוזים, תפתח את המשק לייבוא מדורג ותביא 

 שקלים בשנה למשק ומאות שקלים בשנה למשפחה. לחיסכון של מאות מיליוני
לאחר שבשבוע שעבר, הגיעו נציגי הקיבוצים ונציגי המושבים להסכמות ובהצבעה במזכירות ארגון 
מגדלי הבקר לחלב התקבלה ההצעה פה אחד, הגיעו אלו בחזית מאוחדת למו"מ אל מול נציגי 

בנות בדבר פתיחת השוק לייבוא מוצרי האוצר. שם, לאחר מרתון דיונים ארוך, הצליחו להגיע לה
החלב אך גם לשמירה על יציבותו ותכנונו של הענף ולהגנה על יציבותן של הרפתות הקיבוציות 

 והמושביות.
המכס עליהם  2019במסגרת הצעדים ייפתחו לייבוא מרבית מוצרי החלב באופן מדורג כך שבתחילת 

  במכס. 65%-פחתה של כובהמשך יחולו ירידות נוספות עד לה 40%-יפחת בכ
 450ההסכם מהווה שמירה על ענף החלב והתכנון בו לשמונה השנים הקרובות. עלות ההסכם הינה 

להשקעות ₪ מיליון  100 -יינתנו להשקעות ומענקים במושבים ו₪ מיליון  350שמתוכם ₪ מיליון 
 ומענקים בקיבוצים.

 
 מפגש חברותא עם איריס אקוקה 

ילדותו, בגרותו, עיסוקיו  -לקחה על עצמה למידה וחקירה על א.ד.גורדון  איריס מתוך סקרנות 
 ותורתו, ששנים רבות בוני הארץ נשענו עליה בתורת העבודה שלהם.

איריס הביאה בפנינו את המצגת המקסימה שהכינה, בליווי הרצאה חיה מלווה בהומור האופייני 
 א.לאיריס, ושיתפה אותנו בדרך חקירתה ובסקרנותה בנוש

הייתה זו חוויה להיות שותפים עם איריס, שהיא חברת קיבוץ שנים רבות והייתה עד השנה מורה 
לאמנות בבית הספר שדות יואב,  ואף פעם לא הופיעה בפני הקהל הקיבוצי קהילתי שלנו. כולנו היינו 

בו את  נרגשים מגילוי צד אחר של איריס, ברצון לחקור וללמוד נושא, שכבר רחוק מרובינו ולשתף
 חברי הקיבוץ.

 .הייתה זו הרגשה של התרוממות רוח שאת המפגש הגישה חברת קיבוצנו
 "אכן  פנים רבות לו לאדם" 

 
 צביה גרשוביץ

 

 
בגליון הבא של בקבוץ כפר מנחם נציין את יום הולדת 

 לקבוץ מוזמנים סיפורים וזיכרונות רלוונטיים
 



 

 תחושות  אישיות מביקור בתחנת הרכבת
כמו רבים, נסעתי לביקור בתחנת הרכבת החדשה שליד כפר מנחם)משום מה נקראת ק. מלאכי 

את הביקור הראשון בתחנה  ולסדר כרטיס רב קו  שבלעדיו אין יכולת לנצל את יואב(. רציתי לחוות 
הנחת "אזרח ותיק" )כי הרי פנסיונר הנני(. ידעתי , שהנסיעה מהתחנה  היא ללא תשלום, אך ניתן 

 לנצל את הכרטיס גם לאוטובוס שאחרי.
חלונות הזכוכית, הגעתי לקופה ותוך כדי ההמתנה בתור לקבלת הטפסים והצילום, השקפתי דרך 

שעדיין היו נקיים ושקופים להפליא. מבטי נפל על פסי הרכבת והשדות שאחריהם. באותן שניות, חלפו 
במחשבותיי חוויות ילדות ובגרות מאותם פסי רכבת. איך היינו הולכים לראות את בנית המסילה. איך 

סע לשדה עם הטרקטור, היא חצתה את הכביש הישן ללא שום מחסום או סימן, איך חבר, פלח, שנ 
הפסים ומסתכל לשני הצדדים, אם לא באה רכבת, איך היינו תופסים טרמפ על קרון  עלהיה עוצר 

הבדיקה הקטן, בהסכמת המפעיל ועוד חוויות לאין ספור. חשבתי לעצמי וכך גם אמרתי לקופאית 
שנוסעת עליה. ואז שנה אני גר ליד מסילה זו ומעולם לא ישבתי ברכבת  65שהביטה עלי בתימהון: 

 נזכרתי שלפחות פעם אחת נסעתי ברכבת על מסילה זו ומעשה שהיה, כך היה:
בחסה  82היה זה בזמן שירותי הצבאי בחיל השריון) לפני המון המון שנים(. בסיס הקבע היה גדוד 

שליד ג'וליס. לאחר טירונות ומקצועות טנקים, ירדנו לאזור רביבים שבנגב למה שנקרא "הסדרה", 
שזוהי  סידרת אימונים עם הטנקים. התנאים היו קשים וכמובן שעל יציאה הביתה אי אפשר היה גם 
לחלום. נגמרה הסדרה, הטנקים הועברו לבאר שבע על גבי מובילים ומשם הוחלט להעבירם בחזרה 
לבסיס על גבי קרונות הרכבת. הקרונות הם קרונות פתוחים ושטוחים ללא מעקה. העלינו עליהן את 

טנקים, כיסינו אותם ברשתות הסוואה וכמקובל, בשריון, הצוות אינו נוטש את הטנק, ולכן עליו לנסוע ה
עם הטנק מתחת לרשת ההסוואה, מאחוריו. בצוות הטנק שלי היינו שניים מכפר מנחם, נדב נהג 

וך הטנק ואנוכי התותחן.. הרכבת החלה בנסיעתה ותוך כדי תנועה, נזכרנו שלמעשה אנו עוברים סמ
לכפר מנחם ביתנו, שאותו לא ראינו זמן רב. חככנו בדעתנו מה עושים, הרי גם אם הייתה תחנה, אסור 
לנו לנטוש את הטנק. החלטנו לכתוב מכתב להורינו בתקוה שמישהו ימצאו ויעביר אותו ליעדו. גזרנו 

קרה באזור חתיכת קרטון ממנת הקרב וכתבנו שני מכתבים , בהם סיפרנו שמצבנו בסדר, עברנו במ
עם הרכבת ומקווים שהמכתבים יגיעו ליעדם. בהגיענו לאזור משפחת אלעזי, החלטנו שזה הרגע 
לשלוח את המכתבים. להפתעתנו ראינו ממרחק, את רועה הצאן של הקבוץ, אליהו, הולך עם עדרו 

 ליד פסי הרכבת. 
זרקנו את המכתבים ואפילו כשהקרון שלנו הגיע אליו, הרמנו את רשת ההסוואה, יצרנו אתו קשר עין, 

ראינו שהוא מרים אותם. כמובן לא ידענו מה קורה איתם , שהרי אנו ממשיכים בדהירתנו לכיוון לוד. 
 וכמו משה ,ראינו את הבית, עינינו כלות, אך אליו לא מגיעים.

 לאחר זמן כששוחררנו סוף סוף לחופשה קצרה , שמענו את הסיפור הבא:
המכתבים להורינו, אבל עם תוספת אישית שלו. "אתם יודעים" אמר להם " אליהו אמנם מסר את 

ראיתי את אמנון ונדב  ישובים על רכבת מלאה בטנקים, התקופה היא תקופת מתיחות בצפון במה 
שום  1962 -שנקרא הקרב על המים., לכן לדעתי עומדת לפרוץ מלחמה בצפון". כידוע לא פרצה ב 

 ו להגיע הביתה בשלום.מלחמה ואנחנו בסך הכל רצינ
 

 אמנון זלינגר



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

14/10/2018 

 ,אמא
 

שנה בחדרון קטן שבביתכם בעיר סאטמר שבטרנסילבניה, בהונגריה של  90כשנולדת לפני כמעט 
אז, השמחה הייתה רבה. בת זקונים להוריך אסתר ושמואל גרוס, אחות קטנה לשני אחיך הגדולים:  

ניסה בראשית דרכו להקלט עם משפחתו בכפר מנחם, מיקלוש, הבכור, שלימים עלה לארץ ואף 
 ופאלי שרגא, אשר ניספה במחנה עבודות כפיה ומקום קבורתו לא נודע.

מגדה שלי. היית מזכירה את שמך בגעגועים עוד שנים  -ידה היה מגדה. מגדיקם בפי אוהביךשמך מל
 רחל. -נו, שם עברי חדשולים החדשים בזמרבות לאחר שהגעת לארץ ישראל בה ניתן לך, כמו לרב הע

שנות חייך הראשונות בסטמאר עברו יחסית על מי מנוחות. משפחה דתית שומרת מצוות. סבה מצד 
 אמה היה שוחט ותלמיד חכם. הפרנסה מצויה. 

הוריך ושני אחיך התפרנסו בכבוד מתפירת קונפקציה, נדדו בין כפר לבין עיר ומכרו את מעשה ידיהם 
נאסרה עליך, כיהודיה,  1943פקת לכבוש את ספסל הלימודים עד שב שנים בלבד הס 7להתפאר. 

הכניסה לבית הספר. אהבת ללמוד בעיקר כשבית הספר היה תחת השלטון הונגרי.  התרבות 
 ההונגרית הייתה טבועה בך מהבית. השפה, השירים אותם לימדת גם אותנו.  

וממנה למדת את הלכות הבית ובעיקר עד גיל הנעורים היית צמודה לסינרה של אמך, כפי שסיפרת, 
את סודות הבישול והאפיה בהם היא הפליאה לעשות מכלום. דבר שלימים, בשבועות הספורים 

בני משפחה בשני חדרים קטנים, הציל מרעב את כולכם. אהבת  30 ,44כשהצטופפתם בגיטו, במאי 
הפרג והפרי ושאר מטעמים מאוד את המטבח. עד היום ספוג בנו ובנכדיך טעמם של הבורקס, עוגות 

שחיכו לנו תמיד על השולחן העגול הגדול שבמטבח הקטנטן בקיבוץ.  "דובי הם באו", היה קורא סבא 
יורם בראותו אותנו מגיעים במורד המדרכה שהובילה אל ביתכם המטופח בצניעות, העמוס עד 

היה אומר במשחקי הלשון לתקרה בספרים, ציורים של גוטמן ובעבודות יד שלך. "אמא האיפה" )בא'( 
האהובים עליו, ומזמין אותנו לטעום. אמא, לידנו, מאושרת, עוקבת אחר כל ביס וטעימה. אוכל בבית 
שלנו היה אישו. גם באמצעותו ביטאת את אהבתך לאבא ולנו, לעבודת כפיים, ליצירה ונתינה. כן, 

רדת וחזרת מהתופת של אהבת החיים והאדם, התשוקה ליופי ולסדרי עולם לא כבו בך גם כשש
  . 1945אושוויץ ומצעדת מוות בפברואר 

 

 כולהעם עטי, אורית ועמית והמשפחה 
 אנו אבלים על מות חברתנו

 

 רחל נועם



 
 

עולמך המוגן והבטוח יחסית חרב עליך עם כניסת הגרמנים להונגריה. עם זאת, הילדה של אמא, 
המוגנת, השמורה והמפונקת גילתה אומץ, כוחות ויוזמות הישרדות שלימים הביאו להצלתך. נפגשת 

שפעל בעירך, יצאת, עם סל גדול התלוי על כתפך, כזה  בחשאי עם בני נוער בקן השומר הצעיר
המסתיר את הטלאי הצהוב התפור על בגדך, לתור אחר מזון ברחובות אסורים תוך סיכון חייך. גם 

 לאמך לא סיפרת. 
שנישאה על כפיים אל תוך   90-ה -, עם משפחתך הגדולה ועם סבתך בת15כשנלקחת, ואת בת 

אמין שחייך נשארו מאחורי חרכי החלון אשר הוגפו בגסות, ושיקשוק קרונות הבקר, עדיין סירבת לה
גלגלי הרכבת על הפסים הוביל אותך לעמוד, אוחזת חזק בידה של אמך, אל מול דר' מנגלה אשר 

 חרץ את גורלכן. ימינה ושמאלה.  מנגנון הכחשה קראת לזה והוא שכן קבע בנפשך עד הסוף.
נפתחת מעט יותר. שתיקת עברך היתה נוכחת ועומדת בין  לנו לילדיך לא סיפרת דבר. לנכדותיך

 קירות ביתנו והטילה צל על נשמותינו. דור שני.
עלית לישראל. פה בקיבוץ פגשת את אבינו, יורם, מהגרעין הייקי שהיה בין בוני  1948בחודש יוני 

ה. מדי פעם הקיבוץ. אבא המבוגר ממך בשנים, אימץ אותך לחיקו, נערה צעירה, יפה מאוד וגלמוד
 סיפרת על טקס חתונה שלא התקיים, על שמלת חתונה שלא נתפרה.

בקיבוץ עבדת בכל עבודה קשה בהתלהבות. ויותר מכך אהבת מוסיקה, ננה מושוקרי, חוה אלברשטיין 
וגם קלאסית אליה חשף אותך אבא. אהבת מאוד לרקוד, לשיר, לטפח את גינת חלומותיך ולקחת 

בקיבוץ. מילאת גם תפקידים ציבוריים, באקונומיה, בוועדות שונות ובבנית  חלק באירועים התרבותיים
מפעל הקרמיקה. וכשכשל שם כוחך, ביצר החיים החזק שאפיין אותך, התעקשת להשתקם, יזמת 
ובנית לעצמך חדר סריגה בתמיכת הקיבוץ, ויצאת ללימודים כמו שאהבת. נכדיך, ורבים בקיבוץ 

 ך. גלגל חוזר.ומחוצה לו לבשו את מעשי ידי
ובבית פנימה, את ואבא מטפחים בית חם, אוהב ומסור. הולדת הנכדים מילאה אותך ואת אבא 
באושר גדול. תמונת הנצחון שלכם על העבר.  תמר, בכורת הנכדים, אלה, רותי, ענבר, יאיר, ודור. את 

 עדי ואת שלושת ניניך כבר לא הכרת. 
ן חיי נערה מלידתה ועד פריחתה. אמא כדרכה, שש עשרה שנים שהתה אמא בבית הדר. כמניי

. 2001-ונאבקה במחלתה עוד כשנתיים קודם לכן במהלכן נפטר גם אבא ב  התעקשה על עצמאותה
שנים איננו שומעים את קולה. עוד תקשרה עם עיניה והבעות הפנים. אך גם אלו הלכו ופחתו עד 

 שנעלמו לגמרי. עם זאת פעם בה ניצוץ האדם עד קיצה. 
קצה שארית חייה, לימדה אותנו אמא את השיעור החשוב של הפרידה. אפשרה לכולנו את הפרידה ב

 השקטה והאצילית.
י האוהבת והמסורה. 'וז'רבים וטובים הקיפוה וסייעו לאורך השנים ככל יכולתם. נורית וקלרה בבית. ז

אחיות המרפאה, דני, מריטז הנאמנה והרגישה, ענבל, יפה מרים וכל עובדי בית הדר המסורים. 
הרופא, שהיה שם בשבילה ובשבילנו תמיד, בסבלנות ברגישות ובתבונה רבה. תודה לכם ולכל בית 

 כפר מנחם.
 

 עמית

  



עבדנו ביחד במפעל  כפר מנחם בכלל.שנה כמו את  50לפני  1968הכרתי את רחל בקיץ 
עמית היה אז בן שנתיים.  הקרמיקה ובמהרה הוזמנתי לבית נוסבאום כדוברת הונגרית וגרמנית.

 זוכרת את התלתלים ואת החיוך שיש לו עד היום.
רחל הייתה אישה יפה מאוד, שער שופע, שחור, מלאת שמחת חיים, מרץ ואהבה למשפחתה 

חשבתי לא פעם: איך היא הצליחה לעבור את תופת השואה ולהיות כל  וחריצות ואחריות בעבודה.
 כך חזקה וחיובית. אולי לא ידעתי הכל...

במפעל הקרמיקה, שהייתה בין מקימיו, בשלוש הקבינות להתזה, עבדו אביגדור, רחל ומרגלית. 
תן לכם שאלתי פעם את אביגדור: איך זה נו כמויות גדולות של כלים הגיעו אליהם בלי סוף.

הוא אמר: עבודה מדויקת והספק בכמות. אנחנו עובדים בשביל  סיפוק, עבודה ללא יצירתיות.
רחל הייתה תקופה  זהו דור שראה את הקבוצה לפני הפרט. להרוויח כסף עבור כולנו בקבוץ.

. תכנון וארגון לפי ההזמנות שנכנסומרכזת פנים במפעל, ואח"כ מרגלית וגם אני. התפקיד דרש 
מה עליהם עו, על פי סידור העבודה שארגנה, עובדים יד 40בוקר בשעה שש בדיוק, מעל  כל

לעשות באותו יום, כשסדרן העבודה של הקבוץ היה יכול להוציא כל אחד מאתנו לחינוך, חליבה 
 או במטבח באופן מידי.

ן היזמים רחל מאוד אהבה לרקוד, לא היו הרבה הזדמנויות: פורים, סילבסטר )שהיא הייתה בי
 מארגנים(, לפעמים חתונות. יורם לא רקד. אבל החברים עמדו בתור לרקוד עם רחל.

 כשרחל חלתה במחלת אלצהיימר הארורה אני כבר מזמן עבדתי בבריאות וניהלתי את בית הדר.
נורית וקלרה . היה לי הכבוד לעזור ליורם ולתמוך בו בתקופה זו בפגישות ובשיחות שקיימנו ביחד

, אבל הגיע היום לעבור לבית הדר בו רחל חייתה שנים רבות עד ליוו את רחל ברגישות ובמסירות
 מותה. 

 

רחל אהבה את שעת המוזיקה בשבת בבית הדר. הייתי יושבת לידה ושרה לה שירים בהונגרית, 
 והיא הגיבה לשירה בהנאה לפי יכולתה. 

ולי משוויץ הרחוקה ושל המשפחה בארץ. איזה ילדים רחל הכי אהבה את הביקורים של עטי וא
נפלאים יש לך רחל יקרה, נכדים ונינים. יפים,חכמים וטובים. זה הניצחון שלנו על היטלר אמרת, 

 בסבל וצער, בשמחה ואושר. ם מלאיםחייחיית  כמו של כל ניצולי השואה.
צורך לאנשים, מרחב, אנחנו מתחילים את החיים ברחם, לא זקוקים להרבה, אז מתרחבים ב

 עבודה, דיור.. וטיולים בחו"ל...
 ובסוף, כמו רחל, מסתפקים בחדר קטן עם כמה בובות ותמונות משפחה.

 מעגל נסגר וטוב להיפרד בעת זיקנה בכבוד ואהבה.
 

 תנוחי בשלום ליד יורם, זיכרונך לברכה.
 ז'וז'י אזכור אותך ואת יורם,

 

  



 
 

  דני גלבוע 13.03.1941-04.11.1970

  ראובקה אגוזי 02.02.1912-03.11.1978

  אסתר וינברג 12.12.1910-02.11.1997

  אברהם מהרשק 01.04.1912-03.11.1998

  צביקה אסף 21.06.1950-08.11.1980

  רןמשה  17.12.1934-28.11.1980

  ראובן שויאר 19.08.1919-01.11.1982

  משה אסף 18.10.1912-10.11.1983

  גד כנען 28.08.1918-08.11.2002

  ישורון )שורי( אפל 26.05.1954-12.11.2006

  עמרי מיינצר 27.05.1920-13.11.2006

  רות כצנלסון 18.01.1923-21.11.2012

  אריה לזרקביץ 08.02.1927-23.11.2015

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


